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باز هم دبیر، باز هم حاشیه و رفتارهایی که در شأن کشتی نیست؛باز هم دبیر، باز هم حاشیه و رفتارهایی که در شأن کشتی نیست؛

امیرمؤمنان  شهادت  و  امیرمؤمنان   شهادت  و  قدرقدر  شب های  شب های فرارسیدن  فرارسیدن 
حضرت علی)ع( تسلیت بادحضرت علی)ع( تسلیت باد

 ، حماسه سازی یادمان  و     ، حماسه سازی یادمان  و  ارتشارتش   روز  فروردین،  روز   فروردین،   ۲۹۲۹
ایمان و دلاوری سربازان این آب و خاک گرامی بادایمان و دلاوری سربازان این آب و خاک گرامی باد

»دنیایهوادار«بررسیمیکند؛»دنیایهوادار«بررسیمیکند؛

کارشناسان داوری و عدم وحدت کارشناسان داوری و عدم وحدت 

رویه، با چاشنی اعمال ملاحظات!رویه، با چاشنی اعمال ملاحظات!

علیرضا،  علیرضا، حکایتِ  حکایتِ 
محراب و منبر و آن کارِ محراب و منبر و آن کارِ 

خلوت! در  خلوت!دیگر  در  دیگر 

ایمان شمسایی، مدیر کل مطبوعات داخلی وزارت ارشاد در 
و  شهر  شورای  عضو  »سیلی  نوشت:  اینستاگرامش  صفحه 
دستان رییس فدراسیون به نشانۀ اخراج خبرنگار اگر چه خطا 
و نشان از تفرعن حاکم بر بخشی از بدنه مدیران است اما بیش 
از همه ضعف نظام صنفی رسانه را نمایان می کند. اینکه به 
راحتی روابط عمومی ها بیانیه می دهند که وی خبرنگار نیست 
یا خبرنگار تخصصی نیست و یا فلان حرف مربوط یا نامربوط را 
زد، ادعایی است که ساز و کار قانونی برای رد و اثبات آن وجود 
ندارد. قانون مطبوعات به عنوان اصلی ترین منشور حقوقی 
رسانه در ایران، تنها صاحب امتیاز و مدیرمسئول را می شناسد 
و نسبت به بازیگران کف تحریریه سکوت کرده است. از نظر 
رسمی، کسی که عضو تحریریه رسانه ی دارای مجوز از هیات 
نظارت بر مطبوعات و یا خبرنگار نهادهای رسانه ای چون رادیو 
و تلویزیون است خبرنگار محسوب می شود ولی به سبب 
انبوه مجوزها و خبرنگارانی که شاید شغل دوم و سومشان این 

باشد، نمی توان آمار دقیقی از فعالان رسانه ارائه کرد. در حال 
حاضر بیش از هشت هزار خبرنگار عضو سامانه جامع رسانه 
های کشور داریم و بسیاری خبرنگار که در تحریریه رسانه ها 
کار می کنند و عضو سامانه نیستند. الزام قانونی هم ندارند. 
منعی هم برای کارشان در تحریریه ها وجود ندارد. خلاصه 
آنکه رفتار علیرضا دبیر غلط است چرا که خبرنگار یا هر فردی 
بی دعوت به آن جلسه نیامده. روابط عمومی فدراسیون هم 
نمی تواند مدعی خبرنگار غیرورزشی بودن فرد را کند و عملکرد 
خودش زیر سوال است از این بابت که فرد غیرمرتبط را به 
جلسه راه داده. رفتار دبیر وقتی بیشتر زیر سوال می رود که 
از مرام پهلوانی و نماز اول وقت دم بزند و صدایش را پشت 
بلندگو بلندتر کند و حراست را صدا بزند. افکار عمومی درباره 
این رفتارها قضاوت خواهد کرد. اما ضعف نظام حرفه ای ما 
هم باید چاره شود. آن هم ساماندهی و تشکیل ساز و کارهای 

صنفی برای اعطای عنوان خبرنگاری به فعالان رسانه است.«

واکنش مدیرکل مطبوعات داخلی به اخراج خبرنگار توسط »علیرضا دبیر«

»»مدیرکلفرهنگوارشاداسلامیاستانالبرز«مطرحکرد:مدیرکلفرهنگوارشاداسلامیاستانالبرز«مطرحکرد:

 رسانه های البرز؛ پیشگام در  رسانه های البرز؛ پیشگام در 

تبیین جهاد  چشم انداز  تبیینتبیین  جهاد  چشم انداز  تبیین 
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سرمقاله

خبر

 

»علیرضا دبیر« یکبار دیگر سوژه رسانه های داخل و خارج 
شد تا برای چندمین بار این حقیقت آشکار شود که لباس 
ریاست فدراسیون اول ورزش کشور، از ابتدا برای دارنده 
چنین تفکر و این شیوه سلوک گشاد بوده است. وی 
در تازه ترین جنجال آفرینی دستور اخراج  یک خبرنگار 
مازندرانی از جلسه انتخابات هیات استان را به بدترین 
شکل ممکن صادر کرد تا همگان بر میزان ضدیت وی 

با کارشناسان مستقل کشتی و منتقدین واقف شوند.

نگاهی به پیشینه عملکرد رؤسای فدراسیون کشتی از 
سید محمد خادم گرفته تا مرادعلی شیرانی، مهندس 
ترکان، صنعتکاران، سیروس پور، طالقانی، مرحوم یزدانی 
خرم، برادران خادم و... گواهی است بر این مدعا که 
خودبینی،  اسیر  هیچگاه  کشتی  واقعی  خدمتگزاران 
تفاخر و حاشیه سازی نمی شوند. این نخستین بار نیست 
که دبیر، خویشتنداری از کف داده و متوسل به ادبیاتی 
می شود که نه در شأن رییس فدراسیون کشتی و نه 
حتی افراد عادی جامعه است. جامعه ورزش و کشتی 
گویش و رفتار وی در مجمع کمیته ملی المپیک با 
تعدادی از اعضای حاضر و مواجهه با معاون قهرمانی 
وزارت ورزش و جوانان را هرگز فراموش نخواهند کرد. 
به این موارد باید درگیری و اخراج اکثریت کارمندان 
امور  رأس  در  ناشناخته  افراد  گماردن  و  فدراسیون 
تخصصی را اضافه کرد که خود مثنوی هفتاد من کاغذ 

و بیان آن ها در این مختصر نمی گنجد. 

این رفتار و کردار در شأن کشتی نیست
کشتی اگر چه به دلیل مدال آوری و افتخار آفرینی لقب 
ورزش اول کشور را یدک می کشد اما این یک سوی 
سکه است و روی دیگر آن اهمیت دادن به جوانمردی، 
فتوت، ادب و احترام در این ورزش است. پهلوانان و 
دلاوران گوش شکسته از قدیم به فروتنی، دستگیری 
و مروت شناخته می شدند. در واقع پیش از آنکه پای 
مدال و اشتهار به کشتی باز شود، مردم کوچه و بازار 
جماعت گوش شکسته را به سبب مرام و مسلکی که 
داشتند به دیده احترام می نگریستند. اکنون نیز توقعی 
غیر از این نیست. مسئول فدراسیونی که جامه خدمت 

قهرمانان جهان، المپیک و آسیا را در بر کرده باید الگوی 
ادب، معرفت و فروتنی باشد اما آیا در حال حاضر چنین 
فضایی بر فدراسیون کشتی حاکم است؟ مگر نه اینکه 
مقام معظم رهبری بارها بر فرهنگ سازی در ورزش 
تأکید و این امر مهم را مقدم بر قهرمانی و کسب 
مدال شمرده اند؟ البته روشن است که فرهنگ سازی 
مورد نظر ایشان بیشتر از همه الگوسازی رفتاری و 
کرداری را در بر می گیرد. حال باید ببینیم رفتار و کردار 
رییس فدراسیون کشتی بیانگر مفاهیم یاد شده است 
یا در نظر مردم بی فرهنگی را اشاعه می دهد؟ چگونه 
است کسی که بر خواندن نماز مستحبی اول وقت)!( 
هنگام جلسه با وزیر آن هم با شیوه ای که دیدیم تاکید 
دارد، اما از مقدمات آن که مردمداری، خلوص و رعایت 
حق الناس باشد غفلت می کند؟ چه بسا ادعای تدین با 
این شکل و شمایل نه مقبول درگاهی الهی خواهد شد 

و نه در نظر خلق به خلوص تعبیر می شود.

آقای دبیر کناره گیری کنید تا کشتی به آرامش برسد
و  حساس  مسابقات  آینده  ماه های  طی  کشتی 
سرنوشت سازی را در پیش دارد. از آن جمله می توان 
کسب  و  جهانی  مسابقات  آسیایی،  بازی های  به 
رویدادها  این  از  اشاره کرد. مهمتر  المپیک  سهمیه 
انتخابات حساس و سرنوشت ساز ریاست فدراسیون 

را هم در پیش داریم. باعث تاسف است که گفته 
شود چیدمان هیات های استانی و برگزاری انتخابات 
توسط مسئولین همین فدراسیون مفهومی جز تثبیت 
جایگاه رییس کنونی ندارد. این فرایند یعنی اینکه باید 
چهار سال دیگر شاهد حاشیه های خودساخته کشتی 
توسط رییس کنونی فدراسیون باشیم. بدیهی است 
پایان این مسیر جز اینکه تنزل و سقوط فنی و از 
بین رفتن فرهنگ اصیل کشتی را به همراه داشته 
باشد فرجامی دیگری ندارد. نشانه های این پسرفت از 
هم اکنون قابل مشاهده و نمونه عینی آن در همین 
مسابقات آسیایی بروز کرد. به همین دلیل دبیر باید 
برای نجات ورزش اول از خودگذشتی نشان داده و 
پای در میدان انتخابات نگذارد. این کار شاید مرحمی 
باشد بر زخم هایی که طی چند سال گذشته چهره 
ورزش اول را خدشه دار کرده، ضمن اینکه شاید این 
تصمیم وجاهت از کف رفته خود او در عرصه کشتی 
و پیش از ان در شورای شهر تهران را اندکی ترمیم 
کند. همچنین باتوجه به اقدام زننده وی در مجمع 
انتخاباتی هیأت کشتی استان مازندران، شایسته است 
رئیس فدراسیون، ضمن عذرخواهی از جامعه ورزش 
و رسانه، به پاس گرامیداشتِ فرهنگ پهلوانی و حفظ 
مقام، جایگاه و ارزش  کشتی کشور، هرچه سریع تر از 

سمت خود کناره گیری کند.

مهرداد تیموری

گزارش

   

یادوخاطرهشهداءبویژهسردار»محمدابراهیمموسیپسندی«که

9اردیبهشتماه1362بهمقامشامخشهادتنائلگشتگرامیباد

بازهمدبیر،بازهمحاشیهورفتارهاییکهدرشأنکشتینیست؛

حکایتِ علیرضا، محراب و منبر و آن کارِ دیگر در خلوت!
»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

جزییات طرح افزایش یارانه از 
طریق کالابرگ الکترونیک

طرح کالابرگ الکترونیک از ۱۵ اسفندماه در سراسر کشور 
اجرا شد که طبق آمارهای رسمی مورد استقبال دهک های 
پایین جامعه قرار گرفته است، بنابراین وزارت کار، سازمان 
گرفتند طرح  اقتصاد تصمیم  وزارت  و  یارانه  هدفمندی 
افزایش یارانه نقدی ۱۴۰۲ را از طریق کالابرگ الکترونیک 

اجرا کنند.
مشمولان افزایش یارانه نقدی ۱۴۰۲ چه کسانی هستند؟

طبق قانون بودجه ۱۴۰۲، وزارتخانه های یاد شده وظیفه دارند 
تا پایان اردیبهشت ماه آیین نامه مربوط به طرح های تشویقی 
یارانه که درحال حاضر مربوط به کالا برگ الکترونیکی است 
را تدوین کنند. طبق اعلام مسئولین ۵ دهک پایین درآمدی 
جامعه در الویت بهره مندی از این طرح های تشویقی هستند. 
احتمال دارد همزمان با واریز یارانه نقدی اردیبهشت، فاز اول 
این طرح تشویقی که مربوط به افزایش رقم یارانه نقدی 
۱۴۰۲ می شود اجرا شود. مطلق، معاون نوآوری و توسعه 
خدمت شرکت فارا گفته است که هنوز رقم افزایش یارانه 
مشخص نشده و بر سر آن کش وقوس هایی وجود دارد. 
اما به عنوان مثال اگر فردی در دهک سوم یارانه ۴۰۰ هزار 
تومانی می گیرد علاوه براین ۴۰۰ هزار تومان دریافتی، مبلغی 
نیز مازاد در اختیار خواهد داشت تا بتواند از طریق کالابرگ 

الکترونیکی کالای بیشتری بخرد.
جزییات ثبت نام افزایش یارانه نقدی ۱۴۰۲

اگر جزو ۵ دهک پایین جامعه هستید، شرط افزایش یارانه 
نقدی ۱۴۰۲ شما استفاده از کالا برگ الکترونیکی است. پس 
باید به نشانی اینترنتی https://shoma.sfara.ir/ مراجعه 
کنید و اپلیکیشن شما را نصب کنید و اطلاعات درخواستی 
که مربوط به سرپرست خانوار است را کامل کنید. همزمان 
با اجرای طرح های تشویقی، رقم یارانه تان از طریق شارژ 
مازاد کالا برگ افزایش پیدا می کند. متقاضیان که در طرح 
افزایش یارانه نقدی ۱۴۰۲ از طریق کالا برگ شرکت  می کنند، 
می توانند با رقم یارانه خود یک ماه زودتر خرید کنند. برای 
مثال می توانید در اردیبهشت ماه تمام مبلغ یارانه خردادماه 
کالاهای  الکترونیکی(  کالابرگ  از  استفاده  شرط  )به  را 
اساسی بخرند. گفتنی است تمام افراد مشمول دریافت 
یارانه می توانند اپلیکیشن شما را نصب کنند و از کالابرگ 
الکترونیکی استفاده کنند، اما قرار است تنها رقم اعتبار ۵ 

دهک پایین جامعه افزایش پیدا کند.
زمان واریز یارانه اردیبهشت ۱۴۰۲

 ۲۰ چهارشنبه  روز  ساعت ۲۴  از   ۱۴۰۲ اردیبهشت  یارانه 
اردیبهشت ماه قابل برداشت است.

اگر از اعتبار خود استفاده نکنیم چه اتفاقی می افتد؟
استفاده از این اعتبار کاملا اختیاری است، درصورت عدم 
استفاده از مزایای خرید اعتباری، همانند قبل می توانید 
به صورت نقدی در تاریخ واریز یارانه نقدی، آن را برداشت 

نمایید.
آیا از هر فروشگاهی امکان خرید در این طرح وجود دارد؟

خیر، تنها با مراجعه به فروشگاه های مجاز که در برنامه 
معرفی   shoma.sfara.ir سایت  یا  )فارا(  شما  کاربردی 

شده اند، می توان خرید اعتباری را انجام داد.
کالاهایی که شامل اعتبار می شوند کدامند؟

چرب،  کم  ماست  و  شیر  شامل  اساسی  کالای  قلم   ۱۰
پنیر سفید، گوشت سفید)مرغ(، تخم مرغ، روغن مایع، 
ماکارونی، قند، شکر و برنج می باشد. برای مشاهده جدول 
کالاهای اساسی می توانید به برنامه کاربردی "شما" )فارا( یا 

سایت shoma.sfara.ir مراجعه نمایید.
چگونه از اعتبار استفاده کنم؟

با استفاده از کلیه کارت های بانکی که متعلق به سرپرست 
خانوار بوده و با مراجعه به فروشگاه های مجاز می توانید از 

خرید اعتباری استفاده نمایید.
چگونه مانده اعتبار خود را استعلام بگیرم؟

میزان و مانده اعتبار از دو طریق قابل مشاهده است: از 
طریق شماره گیری کد دستوری #۲۸*۷۸۸* و با استفاده 

از برنامه اپلیکیشن شما )فارا(.

گهی: 1470781 شناسه آ

مدیرمسئول

چگونه است کسی که بر خواندن نماز مستحبی اول وقت)!( هنگام جلسه با وزیر آن هم با شیوه ای که دیدیم تاکید 
دارد، اما از مقدمات آن که مردمداری، خلوص و رعایت حق الناس باشد، غفلت می کند؟ چه بسا ادعای تدین با این 

شکل و شمایل نه مقبول درگاهی الهی خواهد شد و نه در نظر خلق به خلوص تعبیر می شود.

تحویل  )اولویت(  نوبت  شدن  مشخص  از  پس 
خودروهای افراد ثبت نام کننده در نخستین طرح 
یکپارچه فروش خودروهای داخلی، مشخص شد 
که نوبت تخصیص و تحویل قریب به ۵۰ محصول 
محصول  پنج  درخصوص  شده  عرضه   مختلف 
پرتقاضا )با تیپ بندی های مختلف( به سال ۱۴۰۳ 
گروه  محصولات  با  رابطه  در  است.  شده  موکول 
صنعتی ایران خودرو، حدود ۷۸۰ هزار نفر متقاضی 
ثبت درخواست کرده بود که با توجه به برنامه ۹۰۰ 
در  این شرکت  برای  هزار دستگاهی تعریف شده 
سال جاری، تعهد شده که امکان پوشش به همه 
متقاضیان خودرو وجود دارد؛ علیرغم این موضوع 

اما استقبال عمده متقاضیان از سه گروه محصول 
ایران خودرو سبب شده که موعد تحویل برای برخی 
از متقاضیان به سال ۱۴۰۳ موکول شود. این درحالی 
است که ظرفیت برخی از محصولات همچون تارا 
و رانا در سال ۱۴۰۲ خالی مانده و درخصوص برخی 
خودروسازان دیگر، حتی ظرفیت فصل بهار ۱۴۰۲ 
برای برخی از محصولات تکمیل نشده است؛ بطور 
مدیران خودرو  سایپا،  گروه  محصولات  برای  مثال 
متقاضیان  تمام  به  فوری  تحویل  کرمان موتور  و 
در  عرضه  برای  بالایی  ظرفیت  و  می شود  انجام 
دوره های آینده وجود دارد به دنبال اینکه نوبت برخی 
متقاضیان به سال بعد افتاد، وزارت صنعت، معدن 

و تجارت تصمیم گرفت برای متقاضیانی که اولویت 
مهلتی  است،   ۱۴۰۳ سال  آن ها  خودروی  تحویل 
پنج روزه در نظر بگیرد تا این متقاضیان نسبت به 
ویرایش درخواست خودرویی خود اقدام کنند و پنج 
اولویت از خودروهای کم تقاضاتر که نوبت تحویل 
در سال ۱۴۰۲ خواهند داشت را انتخاب کنند. بر این 
اساس مشتریان از بعدازظهر روز سه شنبه هفته ای که 
گذشت )پنجم اردیبهشت( می توانستند با مراجعه به 
پروفایل خود در سامانه تخصیص یکپارچه خودروها، 
نسبت به تغییر نوع خودروی انتخابی اقدام کنند؛ 
بنابراین با توجه به مهلت پنج روزه در نظر گرفته 
شده، امروز )شنبه( این مهلت به پایان خواهد رسید.

کاوش

امروز؛ آخرین مهلت تغییر درخواست خودرویی
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اجتماعی

»دنیایهوادار«گزارشمیدهد؛

عواقب واردات خودروهای کارکرده چیست؟

گزارش

 
»دنیای هوادار« بررسی می کند؛

 چرا مردم دلارهای خود را در 
خانه نگهداری می کنند؟

بانک مرکزی اخیراً برای جمع آوری دلارهای مردم دو 
مسیر را دنبال می کند؛ یکی انتشار اوراق ارزی و دیگری 
ترغیب مردم به سپرده گذاری ارزی در بانک ها که بعداً 
اختیار سپرده گذاران  در  را  بابت  این  از  بتواند سودی 
افتاده این است  اتفاق غالبی که تاکنون  اما  بگذارد. 
که اکثریت مردم همچنان تمایل دارند که ارزشان را در 
خانه نگه دارند تا اینکه در اختیار سیستم بانکی بگذارند. 
اما چرا مردم اینقدر به سیستم بانکی کشور بی اعتماد 
هستند و حاضرند دلارهای خود را در خانه نگه دارند تا نزد 

بانک ها سپرده گذاری کنند و سودش را بگیرند؟
اقتصاد24؛  از  نقل  به  و  هوادار«  »دنیای  گزارش  یه 
چرایی این موضوع را از محمدرضا پورابراهیمی، رییس 
کمیسیون اقتصادی مجلس جویا شدیم. وی گفت: ما 
یک تجربه تلخ را در دولت دهم، یعنی در دولت آقای 
احمدی نژاد داشتیم و این بود که بعد از شوک ارزی که 
در کشور اتفاق افتاد، بانک ها سپرده های ارزی مردم را با 
ریال تسویه کردند و این بزرگترین و بدترین موضوع در 
خصوص از دست دادن سرمایه اجتماعی در حوزه نظام 
بانکی بود. مثلاً فردی هزار دلار سپرده گذاری کرده بود و 
بعد وقتی مراجعه کرده که پولش را بگیرد به او گفتند 
با عدد ریالی با تو تسویه می کنیم، یعنی تعهدات را با 

تغییر نرخ ارز انجام ندادند.
نماینده کرمان تصریح کرد: مبنای تسویه سپرده های 
ارزی با ریال که در دولت دهم صورت گرفت، خیانتی 
بود در حق مردم. هنوز هم ذهن مردم نسبت به آن 
موضوع و تجربه تلخی که در حوزه رفتار بانکی صورت 
گرفته بود، آلوده است و همچنان مردم به آن اتفاق 
تلخ، حساسیت نشان می دهند. موضوع دوم این است 
باید مشوق های دولت برای اعتماد مردم در این  که 
رابطه، خیلی فراتر از این باشد، چون وقتی می گوییم 
می خواهیم سپرده ارزی راه اندازی کنیم، باید نرخ های 
سپرده را متفاوت ببینیم و شکلی از پوشش ریسکش را 
هم در نظر بگیریم، یعنی باید نرخ سپرده را بالاتر ببریم 
به گونه ای که اگر فردی در بانکی در دبی ارز سپرده گذاری 
می کند و دو درصد سود می گیرد، ما در ایران باید بیشتر 

از دو درصد به او سود بدهیم.
وی یادآور شد: اگر پیشنهاد بنده مقبول است، باید 
حتماً ضمانت این کار، بانک مرکزی باشد، در حالی که 
در دولت دهم، ضمانت با بانک شخصی بود و بانک 
مرکزی پای کار نیامد و اگر ضمانت بانک مرکزی وسط 
بیاید، دیگر اصل و فرع موضوع را خودش تضمین 
می کند. بانک مرکزی الان برای این کار، آماده است 
و این ضمانت را می دهد، ولی مردم فعلاً بی اعتماد 
هستند. موضوع سوم هم شاید به واسطه این باشد 
که بعضی از افراد نخواهند به حاکمیت بگویند چقدر 
ارز دارند. آن ها اطلاعات ریالی شان را راحت تر می گویند 
تا اطلاعات ارزی شان را. این هم یکی از چالش های 
دولت در این رابطه است. می توانیم برای این موضوع 
سپرده  بتوانند  آن ها  که  بدهیم  راهکار  مردم  به 
بی نام ارزی قابل معاوضه تشکیل دهند. ما باید از 
ظرفیت های سپرده بی نام استفاده و امکان مبادله آن 

را در بازار سرمایه فراهم کنیم.
نماینده کرمان در واکنش به اینکه چرا با وجود این 
صحبت ها و اعتمادسازی ها که دولت سیزدهم روی 
به آن آورده، باز هم، سیاست ارزی دولت سیزدهم 
شکست خورده است؟ گفت: آماری در این خصوص 
ندارم، ولی برآوردم این است، چیزی که برای استقبال 
پیش بینی می شد انجام نشده است. همچنین باید 
مشوق های  ارائه  و  بالاتر  سود  دادن  که  کنم  تکرار 
بیشتر به سپرده گذاران که مطرح کردم، پیشنهاد من 
است که به نظرم باید عملی شود تا شاهد اتفاقات 

بهتری باشیم.

در ماه های اخیر و همزمان با افزایش سرسام 
واردات  آزاد، بحث  بازار  در  آور قیمت خودرو 
از همیشه شده  تر  داغ  دوم  خودروی دست 

است.

به گزارش »دنیای هوادار«؛ نوسانات و 
افزایش های قیمت افسارگسیخته در 

بازار خودرو از معضلاتی است که 
مدت هاست گریبان مصرف کننده 
را گرفته است. تفاوت قیمت بین 
بازار، رانت و حضور  کارخانه و 
دلالان از جمله مسائلی است 
برای  را  بسیاری  که مشکلات 
بازار خودرو و مصرف کنندگان به 
وجود آورده است. در این میان 
کارشناسان، سیاستگذاران و فعالان 

راهکارهای مختلفی را برای کاهش 
مشکلات بازار ارائه می دهند. واردات 

تصمیمی  همان  کارکرده،  خودروهای 
در  در مجلس  مردم  نمایندگان  که  است 

جهت حمایت از مردم و معیشت خانواده ها اتخاذ 
کرده اند. با توجه به اینکه قیمت این خودروها ارزان  تر 

از قیمت  صفر آن هاست و خدمات پس از فروش را هم 
تضمین می کند، از نظر کمیسیون صنایع می تواند در کنار 

تداوم واردات خودروهای نو، مفید واقع شود. با توجه به 
اینکه طی سال های ممنوعیت واردات خودرو که سرعت 
قیمت خودروهای خارجی در بازار ایران سریع بوده و روندی 
صعودی داشته است؛ گمانه زنی ها بر این است که با واردات 

خودروهای کارکرده که قیمتی پایین تر از قیمت نو آن ها دارد 
و همچنین تحقق وعده وزارت صمت، می تواند به کنترل 
قیمت  خودروهای خارجی در بازار کمک کند. برخی معتقدند 
واردات خودروی دست دوم می تواند مشکلات بازار خودرو 

را کاهش دهد اما در مقابل برخی بر این اعتقادند که این 
اتفاق می تواند ایران را به قبرستان خودروهای فرسوده تبدیل 
کند. این کار مانند تیغ دو لبه ای است که اگر خوب اجرا 
بشود در بازار داخل موثر خواهد بود ولی اگر بد اجرا شود در 

کوتاه مدت تاثیر منفی ایجاد می کند و حتی باعث می شود 
بعضی از مدل های خودرو با افزایش قیمت هم مواجه شود.

نخستین تبعاتی که با اجرای واردات خودرو های دست 
دوم نمایان می شود، افزایش نرخ دلار در نتیجه افزایش 
وارداتی  خودرو های  همچنین  است.  ارز  تقاضای 
خواهند  بسیاری  فنی  مشکلات  قطعاً  دست دوم 
داشت و واردات قطعات یدکی نیز ارزبری بسیاری 
را به همراه دارد و بازار قطعات یدکی را نیز به هم 
می ریزد. چراکه از طرفی، قیمت این قطعات 
عرضه  دیگر،  طرف  در  و  می رود  بالا 
قطعات تقلبی به بازار نیز بالا می رود. 
چالش خدمات پس از فروش، از 
رفتن سرمایه های کشور،  دست 
و  نو  خودرو  قیمت  افزایش 
کارکرده، مشخص نبودن نحوه 
خودروهای  کیفیت  ارزیابی 
کارکرده و تحقیر ملت ایران را 
از جمله دلایل  مخالفان برای 
واردات خودروهای کارکرده به 
شمار می رود. متاسفانه افرادی 
گرفته اند،  را  تصمیم  این  که 
صرفاً  و  ندارند  توجهی  آینده  به 
رفع  را  کنونی  مشکل  می خواهند 
کنند. چرا که نتوانستند به وعده واردات 
هم  به  کشور  بازار  و  کنند  عمل  خودرو 
ریخته است. به دلیل سوء مدیریت دولت بازار 
خودرو به این روز افتاده است. شوربختانه  انحصاری 
که دولت ایجاد کرده در صنعت خودرو، عملا رقابتی 
شکل نگرفته که بخواهد از یک طرف تولید اقتصادی 
باشد و از طرف دیگر محصولات متنوع روانه بازار شود، 
بنابراین تا زمانی که چنین وضعیتی حکمفرما است، 
بازار خودرو آشفته خواهد بود و کاری نیز از دست کسی 

بر نخواهد آمد.

کاوش

بخش جراحی بیمارستان فردیس فعال شد
بخش جراحی و اتاق های عمل مرکز آموزشی درمانی شهید حاج قاسم سلیمانی شروع به کار کرد. بیهوشی اولین بیمار در 
این بیمارستان توسط رئیس دانشگاه، دکتر شهرام صیادی و عمل جراحی  توسط دکتر پرهام فراهانی انجام شد. هم اکنون 
همه روز خدمات درمانی بخش های اورژانس، داخلی، عفونی و قلب و عروق در این مرکز ارائه می شود و طی دو هفته آینده 

خدمات تخصصی زنان و زایمان، اطفال و اورولوژی در این بیمارستان ارائه خواهد شد.

سارا نصرتی

توضیح معاون وزیر درباره 
افزایش حقوق کارگران

  »علی حسین رعیتی فرد« -معاون روابط کار 
وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی- گفت: دغدغه 
دولت سیزدهم رفع شکاف میان مزد و معیشت 
جامعه کارگری و بهبود وضعیت آنهاست. امنیت 
شغلی، معیشت و تامین مسکن سه دغدغه جدی 
کارگران کشور است. در راستای بهبود معیشت 
کارگران اتفاقات خوبی در دولت سیردهم رخ داده 
است چنان که سال گذشته ۵۷ درصد و امسال 
۲۷ درصد به حقوق کارگران افزوده شده است. در 
کنار موضوع افزایش حقوق کارگران، تلاش جدی 
دولت و ارکان نظام، مهار تورم است. یکی دیگر از 
نگرانی های کارگران، کوتاه بودن قراردادهای کاری 
آن ها به شیوه های موقت، یک ماهه، سه ماهه یا 
سفید امضا است که به منظور رفع این مشکل 
مقرر شد کمیته ای با همکاری مجلس شورای 
و  اندازی  راه  دولت  استراتژیک  مرکز  و  اسلامی 
اصلاحاتی در مواد یک، هفت، ۱۰، ۲۴ و ۲۷ قانون 

کار صورت گیرد.

از جزئیات لایحه واردات خودرو 
کارکرده بدانید

 لایحه الحاق موادی به قانون ساماندهی صنعت 
خودرو با هدف واردات خودروهای کارکرده که روز 
گذشته تقدیم مجلس شد، منتشر شد. پنج شنبه 
گذشته بود که، سیدمحمد حسینی معاون پارلمانی 
خودروهای  واردات  لایحه  ارسال  به  رئیس جمهو 
کارکرده به مجلس اشاره کرد. براساس این لایحه، 
در  آن ها  عمر  که  کارکرده  خودروهای  واردات 
محدوده پنج سال است، به شرط دریافت گواهی از 
سازمان های استاندارد و محیط زیست مجاز خواهد 
بود. همچنین در این لایحه تصریح شده است که 
امکان واردات اتوبوس کارکرده مجاز است. لایحه 
پنجشنبه   کارکرده،  خودروهای  واردات  دوفوریتی 
مجلس  تقدیم  رسمی  به طور  اردیبهشت   هفتم 
شورای اسلامی شد. این لایحه برای الحاق به قانون 
ساماندهی صنعت خودرو و با هدف ایجاد تعادل 
میان عرضه و تقاضا در بازار خودرو از طریق آزادسازی 
واردات خودروهای کارکرده که قیمت آن ها کمتر از 

خودروهای نوست، تدوین شده است.

چرا دولت نتوانست قیمت 
اجاره بها را کنترل کند؟

درباره  مسکن  بازار  کارشناس  یزدانی،  فردین   
وضعیت بازار اجاره گفت: در حال حاضر امکان 
کنترل قیمت ها وجود ندارد. اصولا سیاست های 
کنترلی که نرخ گذاری است و این که به صورت 
بازار رفتار کرد، اجرایی نیست و حتی  آمرانه در 
اگر تلاش هم شود، در میان مدت برعکس خود 
عمل می کند. در واقع نه تنها قیمت ها را کاهش 
نمی دهد، بلکه به انحای مختلف باعث می شود که 
عرضه مسکن اجاری کم شود و در نتیجه قیمت ها 
بالا رود. امکان این که چرا امکان اجرایی ندارد، دلیل 
افزایش  است. قیمت ملک  روشن  و  واضح  آن 
سرسام آوری پیدا کرده و بنابراین نرخ اجاره هم که 
هزینه استفاده از این دارایی هاست، متناسب با آن 
افزایش یافته و پیدا خواهد کرد. بر این اساس، 
این که انتظار داشته باشیم قیمت ملک ۶۰ درصد 
افزایش پیدا کند، ولی اجاره افزایش پیدا نکند، یا ۱۰ 
درصد و یا درصد خیلی پایینی افزایش یابد، انتظار 

خیلی بی جایی است.

نکتهمحض اطلاعنقل قول
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نقلقول

»مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان« مطرح کرد:

 رسانه های البرز؛ پیشگام در 
تبیین چشم انداز جهاد تبیین

سعید جابری انصاری، مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی 
تبیین و نقش  به اهمیت جهاد  اشاره  با  البرز  استان 
اصحاب رسانه در این خصوص، گفت: زندگی انسان امروز، 
بیش از هر زمان دیگری مرهون تلاش فعالان عرصه ی 
متعهدانی  رسانه  اصحاب  است.  رسانی   اطلاع  و  خبر 
هستند، که بدون هیچ چشم داشتی، آگاهی بخشی به 
جامعه را رسالت خویش قرار داده و با تراوش رنج، غم و 
شادی مردم از قلم متعهد خود، اهمیت »ن وَالْقَلَمِ وَمَا 
یَسْطُرُونَ« را عینیت می بخشند، انسان های آزاده ای که 
ضمن حفظ حرمت قلم، برای دستیابی به حقیقت و تولید 
و انتشار اطلاعات از هیچ کوششی فروگذار نمی کنند. 
همانگونه که خداوند در قرآن به قلم سوگند یاد می کند و 

این بیانگر رسالت پیامبرگونه  این قشر عزیز است.

وی خطاب به جامعه رسانه ای استان البرز، ادامه داد: 
می دانم، توصیف رسالتی که بر عهده گرفته اید، شکیبی 
وصف ناپذیر می خواهد که قلم و زبان را یارای ارج نهادن 
به آن نیست . در راستای مواضع نماینده ولی فقیه در 
استان البرز، به پاس رسالت قلم و فعالیت های صادقانه و 
کوشش های بی شائبه و بی دریغی که تلاشگران عرصه  
خبر و اطلاع رسانی مبذول داشته اند، همت والای شما در 
انعکاس اخبار و اطلاعات دولت انقلابی و اطلاع رسانیِ 
خدمات جمهوری اسلامی علل خصوص در استان البرز 
را می ستایم و بر خود وظیفه می دانم از سعی و تلاش 
تمام خبرنگاران رسانه های استان اعم از صدا و سیما، 
خبرگزاری ها، روزنامه ها، سایت ها و پایگاه های خبری، 
مطبوعات محلی و فضای مجازی که در مقابله با هجمه 
های خبری دشمنان علیه جمهوری اسلامی ایران در سال 

گذشته خوش درخشیدند تقدیر و تشکر نمایم.

مدیرکل فرهنگ و ارشاد اسلامی استان البرز خاطر نشان 
کرد: در سال جدید نیز با توجه به نامگذاری امسال توسط 
رهبر فرزانه انقلاب اسلامی حضرت امام خامنه ای مدظله 
العالی به نام  سال مهار تورم و رشد تولید، ضمن مطالبه 
گری از دستگاه های مختلف اجرایی در راستای خدمت 
رسانی به مردم استان البرز و تبیین و پیگیری های مواضع 
انقلابی نماینده ولی فقیه در استان، فرماندهی سپاه 
پاسداران و نیروی انتظامی استان، نهاد امنیتی امیدوارم 
همچون گذشته شاهد اتحاد رسانه های استان و تداوم 

این همراهی و همکاری شما باشیم.

»عباسی« خبر داد:

 قطع حقابه باغ های پایین 
دست سد کرج!

»علیرضا عباسی« -نماینده کرج، فردیس و اشتهارد در 
مجلس شورای اسلامی- خطاب به استاندار البرز گفت: 
برخی کارها مثل استخوان لای زخم باقی می مانند، به 
عنوان مثال فردیس یک شهرستان است، اما هنوز انتزاع 
و حرائم آن از کرج به صورت کامل مشخص نشده است، 
همچنین در خصوص مشکین دشت نیز همین مطلب 
صدق می کند، زیرا انتزاع این شهر نیز، از فردیس مشخص 
نیست. انتزاع کرج از تهران نیز در برخی موارد کامل نشده 
است، چرا هنوز مدیریت برخی از مجموعه های داخل 
استان البرز در تهران صورت می گیرد که باید برای رفع این 

مهم در استان برنامه ریزی داشته باشیم.

که  البرز  استان  در  دو سد  وجود  در خصوص  عباسی 
مدیریت آنها با استان تهران است، عنوان کرد: روز گذشته 
کشاورزان به دفتر خانه ملت مراجعه کردند و عنوان کردند 
که حق آبه باغات روستاهای پایین دست سد کرج قطع 
شده است و این مسئله به درختان این منطقه آسیب و 

خسارت می رساند و باید برای رفع آن اقدام کرد.

در  و  نبوده اند  کارآمد  و  مفید  کلیات  در  شوراها 
بعضی موارد حتی منبع فساد نیز بوده اند و تا برپایی 
سیستم مدیریت ملی و متمرکز همچنان ناکارآمد 
نبود  و  فعلی  ناقص  قوانین  با  اما  ماند.  خواهند 
نظارت کافی، کانون های فسادخیز گشته اند، در ربع 
قرن عمر بی برکت شوراها افراد زیادی بعنوان عضو 
آمده و رفته اند که برآیند حضور آنها بیش از آنکه 
خصلت مردمی داشته باشد، رنگ سیاسی، اقتصادی 

و قدرت  طلبی و جناحگرایی به خود گرفته است.

شخصی  فرصت طلبی  رانت خواری،  سوءاستفاده، 
ادوار  همه  در  شوراها  اعضای  توسط  گروهی  و 
آنها  از  کثیری  جمع  بازداشت  به  منجر  گاها  که 
بسیار  بی تردید اصل شورا و مشورت  شده است. 
پسندیده است اما در حوزه شهری بیش از ۱۷ نهاد 
تصمیم گیری می کنند از وزارت راه، مخابرات، آب 
انتظامی، محیط  نیروی  برق،  و فاضلاب، شرکت 
زیست و امثالهم می توان نام برد که شهرداری یکی 
از این ۱۷ نهاد است. شورای شهر به شکل کنونی 
در واقع هیئت مدیره شهرداری است. در اداره شهر 
مولفه های زیادی دخالت دارند همچون اقتصادی، 
سیاسی، فرهنگی، آموزشی که موضوعات فراغتی، 
امنیتی و قضایی در کنار آن ها تاثیرگذاری مهمی 

در زندگی شهروندان دارد.
زباله، ساماندهی  خدمات شهری نظیر جمع آوری 
ترین  ابتدایی  ساز  و  ساخت  ساماندهی  ترافیک، 
امروزه  شهری  مدیریت  است.  شهری  موضوعات 
فقط در خدمات شهری خلاصه گردیده که در آن هم 
شهردار اختیار کافی ندارد. در موضوع آلودگی هوای 
شهر که شهرداری اختیارات و عملکردی ندارد و در 
واقع وزارت نیرو، وزارت نفت، وزارت صنایع هستند 
ترافیک،  موضوع  در  می کنند.  نقش  ایفای  که 
مدیریت ترافیک در اختیار راهنمایی رانندگی است 
و شهرداری نقش اساسی ندارد در حالیکه باید کاملا 
در نظارت شهرداری باشد و درآمد حاصل از جرایم 

رانندگی کلًا باید در اختیار شهرداری قرار گیرد.
ریشه این تعارض ها، نقصان ها و ناتوانی ها ابتدا 
در ضعف قانونگذاری مجلس و سپس در ناتوانی 
و ضعف منتخبین شوراهای شهر است. می گویند 
باید پای نهاد شوراهای شهر ایستاد و برای رسیدن 
به گام پیش رفت شوراها  به جامعه مدنی گام 
می کنند،  تصمیم گیری  عمومی  مسائل  مورد  در 
تصمیم گیری ها  این  نخواهیم  چه  بخواهیم  چه 
انجام می شود، پس با انتخاب نمایندگان شوراها 
دخالت  خودمان  تصمیم گیری    سرنوشت  در 
مستقیم کنیم. اما چه دخالتی یا حتی نظارتی بر 

تصمیم گیری های آنها داریم؟
افرادی بدون هیچگونه مسئولیتی و بدون هیچ 
نظارتی بر عملکردشان در هیات تطبیق مصوبات 
در فرمانداری ها، با کمترین آگاهی به وظایف و 
و شهروندان  به شهر  تعهد  با کمترین  و  قوانین 
شهر  شورای  غلط  و  درست  مصوبات  دلبخواه  به 
مشخص  و  نمایند  می  نظر  اظهار  و  بررسی  را 
نیست که  هزینه عملکردشان چیست و چه کسی 
قانونی  حق  و  شهروندی  مسئولیت  می پردازد؟ 
آن ها  به  رأی  بر کسانی است که حق  نظارت  ما 
واگذار می کنیم و سازوکار قانونی نظارت بخصوص 
نظارت مردمی بر رفتار منتخبین باید بیشتر شود.

قامت  کوتاه  افرادی  انتخاب  با  اینصورت  غیر  در 

با کمترین آشنایی به موضوعات شهری و قوانین 
حوزه  در  گفتن  سخن  از  حتی  که  شهرداریها 
موضوعات شهری درمانده اند چه سودی به شهر 
که  افرادی  اغلب  رسید؟  خواهد  ما  شهروندان  و 
تامین  بر کرسی های شورای شهر می نشینند جز 
منافع شخصی و استخدام بستگان خود و تحمیل 
هزینه های سنگین بر شهر کاری برای شهروندان 

انجام نمی دهند.
شوراها در تامین منابع و امکانات، ایجاد فرصت ها  
و تقسیم منابع اقتصادی و رفاهی عامل گسترش 
بی عدالتی و ایجاد فاصله های طبقاتی در شهرها 
ندارند، مذاکراتشان ثبت و  اغلب شفافیت  هستند. 
در کافه خانه ها و پستوی خانه ها  ضبط نمی شود، 
لابی و زدوبند می کنند، دارای ضوابط بازدارنده فساد 
نیستند و حتی خود تولید کننده روابط فساد هستند. 
اکثر اعضای آن از امکانات موجود در شورا و شهرداری 
سوء استفاده می کنند، رانت ایجاد می کنند و افرادی را 
بدون شایستگی لازم به مدیریت ها منصوب می کنند.

حقیقتاً در کنار ضعف در عملکرد شوراها، دوری از 
اخلاقیات و ساختاری نمودن روابط بجای ضوابط 
به  می توانست  که  نهادی  تا  شده  باعث  قانونی 
بهبود وضعیت اجتماعی و رفاهی شهروندان کمک 
کند، دچار وضعیتی گردد که همه نسبت به آن 

نگران یا ناامید باشند.

بهبهانهنهماردیبهشت،روزشوراها؛

چرا باید شــوراها را منحل کنند؟

البرز
دداشت �ی

برای حمایت از کارگران، کالای ایرانی بخریم
آیت الله سیدمحمدمهدی حسینی همدانی، امام جمعه کرج در خطبه های نماز جمعه هشتم اردیبهشت کرج گفت: 
وظیفه ما برای حمایت از کارگران و تقویت آنان، خرید کالای ایرانی است. همچنین نقش و جایگاه تاثیر گذار معلمان 

در آینده کشور بر کسی پوشیده نیست و باید به آنان و مطالبات صنفی شان توجه شود.

بموجب تقاضای وارده شماره ۹۰۰۴۱۲۷ مورخ 1402/02/04 وکیل متقاضی 
آقای رضا عبادی طبق وکالت شماره ۱۴۰۱۲۲۰۴۶۸۸۹۲۷۹۹ مورخ 1402/11/11 
برای ششدانگ یک قطعه زمین تحت پلاک ثبتی ۷۲ فرعی از ۲ اصلی روستای 
وراث  ملکی  کرج  شهرستان  ثبتی  حوزه  جز  چالوس  جاده  در  واقع  سرک 
مرحوم حسینعلی قلندری که عبارتند از ۱- قاسم پاک خواه ۲- منیژه پاک 
خواه درخواست تحدید حدود اختصاصی را نمودهاند و چون تحدید حدود 
ششدانگ پلاک مذکور بعلت عدم حضور مالک بعمل نیامده ، و برابر ماده ۱۵ 
قانون ثبت نیز نمیتوان عمل نمود . لذا تحديد حدود ملک مزبور در روز یک 
شنبه مورخ 1402/03/07 ساعت ۹ صبح در محل وقوع ملک شروع و بعمل 
خواهد آمد بدینوسیله به اطلاع کلیه مالکین و مجاورین پلاک فوق الذکر 
میرساند ؛ در روز و ساعت مقرر در محل وقوع ملک حاضر چنانچه نسبت به 
تحدید حدود اعتراض داشته طبق ماده ۲۰ قانون ثبت از تاریخ تحدید حدود به 
مدت ۳۰ روز اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه ۱ کرج تسلیم 
و رسید دریافت دارند و اعتراض کننده مکلف است در اجرای ماده ۸۶ آیین 
نامه قانون ثبت ظرف مدت ۳۰ روز یک( ماه ) از تاریخ تسلیم اعتراض خود 
به اداره ثبت و دادخواست تنظیمی خود را که به مراجع قضایی تقدیم نموده 
گواهی و رسید دریافت نموده و به اداره ثبت تسلیم نماید. بدیهی است در 

غیر اینصورت حق و اخواهی ساقط خواهد شد ف ۵۹۸/ف

رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه1 کرج

برابر رای شماره ۱۴۰۱۶۰۳۳۱۰۵۷۰۰۲755 هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد 
ثبتی حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی 
آقای/خانم بهمن گنجی فرزند آقاجان بشماره شناسنامه 11312 صادره از درگز در 
یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت 958.27 مترمربع از پلاک 1745 
فرعی از 9 اصلی واقع در کرج ماهدشت بلوار امام خمینی خیابان سرداران 
خیابان چهارم شمالی سمت راست زمین های حنیفه خادم خریداری از مالک 
رسمی آقای/خانم رحمن بیک محمدی محرز گردیده است. لذا به منظور اطلاع 
عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱۵ روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص 
نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ 
انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از 
اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به 
مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.589/ف

تاریخ انتشار نوبت اول:1402/01/20
رئیس اداره ثبت اسناد و املاک ناحیه 2 کرج

گهی تحدید حدود اختصاصی گهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون آ آ
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی ناحیه 2 کرج)نوبت دوم(

مهدی شهیم
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آن هايي كه الفبای مديريت را بلدند، نيك مي دانند براي 
تدوين استراتژی و سپس برنامه ابتدا بايد چشم انداز را 

تعريف كرد و سپس هدف و ايضا ماموريت را...

كاری ندارم كه SWOT در تعيين اولويت استراتژی چه 
ميزان حائز اهميت است. حرفم درباره تعيين چشم انداز 
و هدف است كه چشم انداز با آنكه بايد آرمان گرايانه 
باشد، همان طور كه هدف  نبايد روياپردازانه  اما  باشد 
باشد.  دسترسي  قابل  بايد  فوتبال  در  زدن  گل  مثل 
بدون اغراق امير قلعه نویی نه فقط در داخل مستطيل 
سبز داراي كارنامه بسيار درخشان و كم نظيری است، 
بلكه در روزهايي كه در پُست های مديريتي در شهرداري 
مشغول خدمت بود از جمله مديران موفق و البته خلاق 
و نوآور بود كه در دوره كوتاه مديريتش آثار ماندگاري 
در شهرداري منطقه 1٦ به يادگار گذاشت. اين چند خط 
مقدمه بدين سبب است كه بگويم امير قلعه نویی با 
رنسانس  اما  دارد  تيم ملی  در  اينكه وظيفه دشواري 
خوبی را در تيم ملي آغاز كرده است كه نمونه بارز آن 
را  در انتخاب دستياران جوانش نظير آندو تيموريان و 

حميد مطهری و... به  وضوح ديد! 
برآيند اين موضوع با نيازهايي كه تيم ملی در تغيير 
چهره دارد و امير خان عزم خود را براي اين مهم جزم 
حال  در  ملی  تيم  در  رنسانس  مي كند؛  ثابت  كرده! 

شكل گيری است و ژنرال چشم انداز و هدف را درست 
تدوين كرده و استراتژی او كاملا صحيح است. درباره 
برنامه فعلا سخن نمی گويم چون ملزوماتي دارد. فعلا 
تلاش  همه  اگرچه  است.  هدف  و  چشم انداز  بحث 

تمركز  و  ملت هاست  جام  در  عنوان  كسب  اميرخان 
او براين است اما اينكه فكر كنيم چشم انداز و هدف 
امير قهرماني در جام ملت هاست يك اشتباه بزرگ و 
نابخشودني است و آنهاييكه اينگونه می پندارند و انتظار 

دارند يا از فوتبال چيزی نمي دانند و يا غرض دارند. 
سن  به  پا  بازيكنان  با  نمی پذيرد  سليمی  عقل  هيچ 
با  پير  تيم های  جزو  جهانی  جام  در  )كه  گذاشته 
ميانگين سني بالا بوديم( بتوان مقابل كره جنوبی، ژاپن، 
استراليا، قطر،عربستان )كه به درستي مدعی است تنها 
تيمی بوده كه قهرمان جام جهاني را شكست داده( و 
حتي امثال امارات، عراق، ازبكستان، عمان و... شانسي 
را براي قهرماني يا حتي نايب قهرمانی ايران قائل بود. 
نتيجه آنكه؛ تيم ملی بايد نوزايی كند و نسل جديدی 
را به خدمت بگيرد كه سال ها براي تيم ملی بازي كنند. 
با چنين تيمي ترديد نيست در جمع چهار تيم جام 
ملت ها می تواند با ظرفيت و پتانسيل كنوني فوتبال 
ما در مقايسه با تيم هايی كه اسم بردم نوعي قهرماني 

محسوب شود. 
فراموش نكنيم تيم ما بالغ بر نيم قرن است قهرمان 
جام ملت ها نشده و اينكه بخواهد با نسلي جديد به اين 
مهم برسد انتظار واهی است. هدف بايد دست يافتنی 
كه  مردي  كرده،  شناسايي  را  هدف  اميرخان  و  باشد 
بازيكنانِ  است  قادر  كرده  ثابت  متمادی  در سال های 
ديپورتي ساير تيم ها را دوباره به بالاترين سطح برساند! 
اين پتانسيل را دارد رنسانسی در تيم ملی ايجاد كند 
كه فوتبال ايران را يك دهه بيمه كند. به شرط آنكه همه 
و همه دست به دست هم بدهيم، بغض و كينه را دور 
بريزيم و به عنوان يار دوازدهم حامي و همراه تيم ملی 
باشيم. يكدست صدا ندارد. بايد دست در دست تيم 
ملی داد. تيم ملی برای دگرگونی نياز به حمايت دارد. 

حمايت از رنسانس اميرخان...

وقتیچشماندازوهدفبهدرستیتعيينشد؛

رنسانس در تيم ملی فقط با »قلعه نویی« 

دداشت �ی

استقلال و پرسپولیس در میان ۱۰ تیم برتر قاره کهن
در آخرین رده بندی تیم های باشگاهی آسیا از دید فوتبال دیتابیس، پرسپولیس در رده چهارم و استقلال 
در رده نهم قرار گرفت. سپاهان دیگر نماینده ایران نیز به رتبه سیزدهم رسیده و احتمال دارد در رنکینگ 

ماه آینده به جمع ده تیم برتر برسد.

امير قلعه نویی با اينكه وظيفه دشواری در تيم ملی دارد اما رنسانس خوبی را در تيم ملي آغاز كرده است كه نمونه بارز آن را  در 
انتخاب دستياران جوانش نظير آندو تيموريان و حميد مطهری و... به  وضوح ديد. برآيند اين موضوع با نيازهايي كه تيم ملی در 
تغيير چهره دارد و امير خان عزم خود را براي اين مهم جزم كرده! ثابت مي كند؛ رنسانس در تيم ملی در حال شكل گيری است و 

»ژنرال« چشم انداز و هدف را درست تدوين كرده و استراتژی او كاملا صحيح است.

دردسر جدید برای تیم ملی!

 بر اساس برنامه طراحی شده از سوی فدراسیون 
فوتبال تیم ملی خرداد ماه و در فیفا دی باید 
با  در گروهش  و  کافا شرکت کند  تورنمنت  در 
بازی خواهد  افغانستان  و  قرقیزستان  تیم های 
کرد. آنهم در بیشکک که زمین تمرینی خوبی 
فرسوده  و  قدیمی  هم  شهر  استادیوم  و  ندارد 
است! این بازی ها بیشتراز آنکه برای تیم ملی 
حریف  تیم های  برای  باشد،  کننده  خوشحال 
یکی  با  که  خاطر  این  به  است  کننده  خرسند 
از نمایندگان فوتبال آسیا در جام جهانی بازی 
خواهند کرد. به بهانه سفر تیم ملی به بیشک 
که امکانات خوبی ندارد و بازی با تیم های درجه 
ملی  تیم  بزرگ  بازیکن  چند  آسیا  فوتبال  دوم 
در تلاش برای مرخصی گرفتن از کادر فنی تیم 
ملی هستند. این اتفاق در اردوی قبلی هم رخ 
داد. سردار آزمون و سامان قدوس به بهانه بازی 
از فدراسیون فوتبال مرخصی  با روسیه و کنیا 
بار  این  است  قرار  اینکه  به  توجه  با  و  گرفتند 
کنیم،  بازی  تری  شده  ناشناخته  تیم های  با 
تعداد بازیکنانی که از فدراسیون فوتبال مرخصی 

خواهند گرفت، بیشتر خواهد شد.

آیا ریکاردو  ساپینتو قراردادش را با 
استقلال تمدید می کند؟

حجت کریمی، سرپرست باشگاه استقلال از تمایل باشگاه برای تمدید قرارداد ریکاردو 
ساپینتو خبر داد و حالا که ابقای او در پست سرپرستی تا پایان فصل تمدید شده این 
مذاکره می تواند راحت تر صورت گیرد اما هنوز نشست مشترکی بین حجت کریمی 
و ریکاردو ساپینتو برگزار نشده است. قابل پیش بینی است در این برهه از زمان اگر 
پیشنهاد تمدید قرارداد به ریکاردو ساپینتو شود او این پیشنهاد را رد کند! به این خاطر 
که مدیریت جدید در پرداخت درصدها هنوز گامی برنداشته است و توانایی مالی اش را 
نشان نداده و دور از ذهن است تیم با همین شرایط مالی در فصل بعد هم در لیگ برتر 
و هم در جام حذفی مدعی قهرمانی باشد. باشگاه اگر از نظر مالی شرایط خوبی پیدا 
نکند از همه مهمتر در پایان فصل و پیش از فرا رسیدن فصل جدید خیلی از ستاره ها 
اردوی تیم را ترک خواهند کرد. باشگاه به درستی منتظر است از نظر مالی سر و سامان 
بگیرد و آنوقت با ریکاردو ساپینتو برای تمدید قرارداد مذاکره کند. البته به تازگی حجت 
کریمی با دریافت وام از بانک شهر توانسته بدهی های خارجی را تسویه حساب کند و 
حالا در تلاش است با تامین منابع مالی شرایط تیم را بهتر و در نهایت قرارداد ریکاردو 
ساپینتو را تمدید کند. در صورت بهبود شرایط مالی باشگاه استقلال به نظر ریکاردو 

ساپینتو با توجه به محبوبیت نزد تماشاگران استقلال با تمدید قرارداد موافق است.

پلیس

شکایت نکنید، پرسپولیس 
بیشترین ضرر را از داوری دیده!

افشین پیروانی اظهار داشت: خوشحالم که توانستیم دل هواداران مان را شاد کنیم. برد 
در دربی شیرینی دیگری دارد اما اکنون دیگر آن بازی تمام شده و ما هم فقط همان 
شب شادی کردیم. از روز بعد از دربی روی بازی های بعدی تمرکز کرده ایم. دربی تمام 
شده و نمی دانم این همه بحث و جدل  برای چیست. پرسپولیس با شایستگی بازی را 
برد و ممنونم از هواداران چه آن هایی که در استادیوم سنگ تمام گذاشتند و آن هایی 
که اجازه ورود نداشتند مثل بانوان و چه آن هایی که نبودند و از راه دور برای ما انرژی 
مثبت فرستادند. همچنین از کلیه عوامل باشگاه، کادر فنی و تدارکات، کادر پزشکی و 
رسانه ای و بازیکنان عزیز و هر کسی که برای نام بزرگ پرسپولیس زحمت می کشد تشکر 
می کنم. دوستان فرافکنی نکنند و بدانند اگر قرار بر گله و شکایت از بحث اشتباهات 
داوری باشد، پرسپولیس قطعا در این فصل بیشترین ضرر را در این زمینه دیده است. 
خواهشم این است که کارشناسان بی طرف و عادل در پایان فصل جدولی از این 
اشتباهات داوری تهیه کنند تا صحت ادعای من مشخص شود. خوشبختانه برد دربی 
روحیه بسیار خوبی به تیم تزریق کرده اما همانطور که گفتم خوشحالی دربی همان 
شب برای ما تمام شد. از الان به فکر بازی های آینده هستیم. هواداران عزیز بدانند که در 
بازی های باقیمانده طوری تلاش می کنیم که انگار هر بازی یک فینال جداگانه است.

لوگ د�ی

مجید سعیدی
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راپورت

»دنیای هوادار« گزارش می دهد؛

 آقای تاج! شعار برای فوتبال 
زنان کافی نیست

ایسنا- مرحله اول مسابقات فوتبال زنان انتخابی المپیک 
۲۰۲۴ پاریس اواسط فروردین سال جاری برگزار شد و 
تیم ملی ایران در گروه B این رقابت ها با یک برد و یک 
تساوی مقابل میانمار که میزبان بود، به دور دوم صعود 
کرد و حالا باید برای دور دوم که مسابقات آن در اکتبر 
۲۰۲۳ )۸ مهر تا ۸ آبان ۱۴۰۲( برگزار می شود، آماده شود 
اما با گذشت حدود یک ماه از این مسابقات هنوز خبری 
از برنامه های تیم ملی نیست. این در حالی است که 
مرحله دوم با توجه به حضور ۱۲ تیم برتر آسیا بسیار 
سخت و نیازمند برنامه ریزی دقیقی است.  تیم ملی قبل 
از دور اول شرایط خوبی را سپری نکرد؛ اردوها دیر برگزار 
شد، حواشی زیادی گریبان تیم را گرفت،  بازی تدارکاتی 
انجام نشد و صرفا برای اینکه مشکلی در رنکینگ فیفا 
برای ایران پیش نیاید، عازم میانمار شد و شاید فدراسیون 
هم خیلی خوشبین نبود که در چنین شرایطی تیم به 

مرحله دوم راه پیدا کند. 

اردوهای ملی به قدری دیر برگزار شد که شاید بیشتر برای 
از سر باز کردن بود. مریم آزمون سرمربی تیم ۳۱ بازیکن 
را از ۲۴ تا ۲۸ اسفند یعنی ۱۹ روز قبل از مسابقات، به 
اردو فراخواند و دومین اردو هم که متصل به اعزام بود، در 
تعطیلات نوروز برگزارشد. قطعا اردوهای چند روزه هیچ 
ارزش فنی در آمادگی تیم ندارد و نمی توان در این فرصت 
کوتاه برنامه های تکنیکی و تاکتیکی را اجرا کرد. حتی 
این زمان برای هماهنگی تیم هم کافی نیست و شاید 
تنها فایده آن تشکیل رسمی تیم ملی باشد. بنابراین در 
دور دوم فدراسیون باید با برنامه دقیقی پیش برود. با 
توجه به اینکه لیگ قبل از سال جدید به پایان رسید، 
تیم ملی فرصت دارد تا آغاز لیگ جدید چندین مرحله 
اردوی باکیفیت برگزار کند تا با آمادگی پا به رقابت های 
دور دوم بگذارد، چرا که این مرحله با حضور ۱۲ تیم برتر 
آسیا برگزار می شود و نمی توان با تکیه بر شانس و اقبال 

راهی مسابقات شد.

اردوی تیم ملی قبل از مرحله اول حاشیه های زیادی 
داشت به گونه ای که ۱۴ بازیکن در نامه ای به کادر فنی 
تیم ملی از مشکلات مالی،  نبود امکانات،  عدم تدابیر 
لازم جهت رفت و آمد بازیکنان انتقاد و اعلام  کردند در 
اردو شرکت نمی کنند. البته کادر فنی در نهایت بازیکنان 
را راضی کرد که به تیم بیایند و اردو برگزار شود اما فاطمه 
عادلی ملی پوشی که به نمایندگی از سایر بازیکنان نامه 
را نوشته بود، از تیم خط خورد! برای تیمی که قرار است 
بین برترین های آسیا و در تورنمنتی به اهمیت انتخابی 
المپیک شرکت کند، حواشی سم است. فدراسیون، کادر 
فنی و همچنین بازیکنان باید یک دل و همراه باشند 
البته این اتفاق در شرایط فعلی که فدراسیون فوتبال 
اهمیت چندانی به بخش زنان نمی دهد، بسیار سخت 
است. بازیکنان مطالبات به حقی دارند که سال هاست 
حل نشده و گاهی بدتر می شود. سابقه مدیریت تاج 
در بخش زنان چنگی به دل نمی زند و اگر قرار باشد 
در بر همان پاشنه بچرخد، فوتبال زنان توفیقی کسب 

نخواهد کرد.

مهدی تاج، رییس فداسیون فوتبال قبل ازاعزام تیم ملی 
به میانمار در جمع ملی پوشان حاضر شد و با آنها به 
گفت وگو پرداخت. او در مورد این دیدار گفت: »بازیکنان 
اعتراضات به حقی داشتند.« اینکه صرفا در کلام مطالبات 
و اعتراضات بازیکنان را به حق دانست،  کار راحتی است 
اما باید دید که عملکرد فدراسیون تاج در ادامه چگونه 
است و حالا که تیم ملی به دور دوم رسیده، قرار است چه 
رویکردی در پیش گرفته شود. تاج در آغاز کار خود وعده 
داد از بخش زنان حمایت کند اما آنچه اهمیت دارد گام 
برداشتن در راستای تحقق این هدف است و چه زمانی 

بهتر از انتخابی المپیک!

به  توپ  برخورد 
دست گولسیانی 
در درون محوطه 
جریمه پرسپولیس در دقیقه ۵ دربی، نظرات ۲ دسته 
کارشناسان داوری را در پی داشت؛ دسته ای که هم 
نظر با داور این صحنه را پنالتی تشخیص ندادند و 
گروهی که آن را پنالتی سوخته استقلال دانستند و 
تصمیم پیام حیدری را اشتباه! بجالب آنکه در هر دو 
گروه، کارشناسان خبره داوری مشاهده می شود اما 
در نظر آنها که از یک قانون واحد داوری تبعیت می 
کنند، وحدت نظر وجود ندارد لذا مخاطب را متحیر 
می کند که کدام دسته درست می گوید و کدام نظر 

منطبق بر قانون است؟

نکته ظریف مساله این است که اکثریت قریب به 
اتفاق کارشناسانی که با فدراسیون همکاری می کنند، 
تصمیم داور صدمین دربی پایتخت را تایید کردند و 
آنانی که با تصمیم وی مخالفند کسانی هستند که با 
فدراسیون فوتبال همکاری نمی کنند! رویه معمول 
و مرسوم این بوده و هست که همواره کارشناسانی 
که با فدراسیون همکاری کرده و می کنند، در چنین 
مواردی -آن هم در بازی های مهم و حساس- موید 
تصمیم داوران هستند تا بدین گونه فشار را از روی 
گروه داوری بردارند. این موضوعی است که حسین 
عسگری- رییس اسبق کمیته داوران فدراسیون و از 
پیشکسوتان مشهور داوری- نیز بر آن صحه می گذارد 
و صحه ایشان از آن جهت حایز اهمیت است که خود 
وی زمانی ریاست کمیته داوران بوده است و همین 
رویه در زمان او نیز رعایت می شده است و با اطلاع 
و اشراف به نهادینه شدن این رسم در نزد فدراسیون 
نشینان، آن را ابراز می دارد! اما پیرامون تصمیم داور 
دربی و نظرات کارشناسان ذکر چند نکته، خالی از 

لطف نیست:
۱- دربی رفت فصل ۱۴۰۰- ۱۳۹۹  ارسال محمد نادری 
پای  به  برخورد  از  پس  پرسپولیس،  قدم   ۱۸ درون 
بازیکن قرمزپوش به دست وی اصابت کرد که داور 
کارشناسان  اکثر  نظر  و  داد  بازی  ادامه  به  دستور 
داوری این بود که: »چون توپ بعد از برخورد به پای 
بازیکن پرسپولیس به دست وی خورده است، پنالتی 

ندارد«  آن  در  تاثیری  دست  بودن  باز  و  باشد  نمی 
ولی در برنامه فوتبال برتر و در آنالیز صحنه برخورد 
توپ به دست گولسیانی، مجری برنامه- میثاقی- که 
معمولا خود نیز در قالب کارشناس داوری اظهار نظر 
می کند، با استناد به نظر کارشناسان موید تصمیم 
پیام حیدری- اعم از کارشناسان برنامه و کارشناسانی 
که از طریق پیامک، قانون را برایش تشریح می کنند- 
میگوید: »طبق قانون چون گولسیانی تکل زده است 
و در حالت نامتعادل توپ پس از برخورد به بدن به 
باشد هرچند  پنالتی  تواند  نمی  دستش می خورد، 

دست به بدنش حجم بدهد ولی اگر او تعادل داشت 
به  برخورد  از  و توپ پس  بود  ایستاده  در حالت  و 
بدنش به دست او که باز است، می خورد حتما هند 
و پنالتی بود، ولو اینکه ابتدا توپ به بدنش خورده 
باشد.« این نظریه یعنی تصمیم اشتباه داور دربی 
به  پنالتی  نکردن  اعلام  در  رفت فصل ۱۴۰۰- ۱۳۹۹ 
سود استقلال و نظر اشتباه همه کارشناسان داوری 

تایید کننده تصمیم داور در آن برهه.!
۲- حسین عسگری با استناد به کتاب قانون داوری 
مصوب »بورد بین  المللی« - نهاد قانونگزار قوانین 
داوری فوتبال- هند گولسیانی را پنالتی می داند و 
نظر کارشناسان موافق تصمیم پیام حیدری را متاثر 
برداشتن  در جهت  و  فدراسیون  با  آنها  از همکاری 

فشار از روی داور می داند و از آنها می خواهد که 
قانون »من درآوردی« از خود ابداع نکنند، هم چنین 
فصل،  پیش  توجیهی  های  کلاس  »در  گوید:  می 
مشابه این صحنه ها را به عنوان خطای هند پنالتی 

تدریس کرده اند!«
۳- علیرضا فغانی به عنوان برترین و بین المللی ترین 
چهره داوری حال حاضر ایران که رقابت های مهم و 
را قضاوت کرده  معتبری چون؛ ۲ دوره جام جهانی 
است، نظر کارشناسی حسین عسگری را در رد تصمیم 

پیام حیدری، صائب و منطبق بر قانون میداند.

۴- در روزهای اخیر صحنه های مشابه صحنه مذکور 
در فوتبال جهان منتشر شد که داوران اعلام پنالتی 

کرده اند!
حال مخاطب نظر کدام دسته را منطبق بر قانون بداند 
و آن را ملاک قرار قرار دهد؟ چقدر اعمال ملاحظات 
می تواند در ابراز نظر کارشناسان دخیل بوده باشد، 
آیا از بیخ و بن منتفی است یا باید به کدهایی اعتنا 
نمود؟ آیا بروز صحنه این چنینی در سال های آینده، 
باز هم صحت تصمیم داور این دربی را زیر سوال می 
برد چنان که موارد پایانی »بند یک« این مقال که 
از کارشناسان داوری در تشریح قانون  هند  منقول 
است، تصمیم داور دربی ۳ سال پیش را مغایر قانون 

و اشتباه می داند؟!

»دنیایهوادار«بررسیمیکند؛

کارشناسان داوری و عدم وحدت رویه، با 
چاشنی اعمال ملاحظات!

عبدالله دارابی

خبر بد: یزدانی و قاسمپور مصدوم شدند
کامران قاسمپور که پیش از آغاز اردوی تیم ملی در تمرینات دچار آسیب دیدگی شده بود، به دلیل کشیدگی کشاله ران از 
تمرینات پرفشار کادر فنی منع شد اما پس از اردو در تمریناتی که در جویبار دنبال می کرد بار دیگر دچار تشدید مصدومیت 

شد. همچنین امیرمحمد یزدانی دیگر ملی پوش کشتی آزاد ایران نیز دچار آسیب دیدگی از ناحیه کتف شده است.

مدت ها بود تصمیم گرفته بودم برای علیرضا دبیر 
چیزی ننویسم، چون خواب رفته را می توان بیدار 
کرد اما کسی که خودش را به خواب زده، بیدار 
روزها  این  وقتی  اما  است.  ممکن  غیر  کردنش 
بعضی رفتارها و برخوردها را از رئیس فدراسیون 
این سکوت  از  کشتی می بینم، نمی توانم بیش 
کنم. بویژه که اخیرا در مجمع فدراسیون کشتی 
از سالن  را  او  به یک خبرنگار آنچنان پرخاش و 
رفتار  نوع  این  می ماند  آدم  که  می کند  بیرون 

علیرضا دبیر را چگونه تعبیر و تفسیر کند. انگار 
ادب و متانت گفتاری و رفتاری در وجود او جایی 
ندارد و نمی داند بر فرض حق به جانب بودن نیز، 
با جایگاه حقوقی  نباید واکنشی نشان دهد که 
او تناسبی ندارد. بی شک دبیر حق دارد در جایگاه 
شخصی و  حقیقی خود هر رفتاری را انجام دهد، 
اما به هیچ وجه حق ندارد در جایگاه حقوقی رئیس 
فدراسیون گویش و رفتاری سئوال برانگیز را از خود 
بروز دهد.  البته نیک می دانیم که دبیر اکنون دیر 
زمانی است که برای جامعه رسانه ای کشور شمشیر 
را از رو بسته و تاکید دارد آنقدر از من انتقاد کنند 

که بمیرند! اما باید خدمت رئیس فدراسیون کشتی 
عرض کنیم که به اشتباه در این جایگاه قرار گرفته 
است. در رشته ای که به اخلاق و منش پهلوانی 
شهره عام و خاص است، زیبنده نیست که رئیسی 
را در راس خود ببیند که به اخلاق، فتوت، گذشت 
و اخلاق پهلوانی پایبند نیست. برای همین نیز 
خدمت علیرضا دبیر می گوییم که به احترام کشتی 
و جایگاه رفیع آن در ورزش کشور کنار بکشد. یقینا 
این کار بیشترین خدمتی است که می تواند به 
کشتی ایران انجام دهد. آخر »در خانه اگر کس 

است یک حرف بس است«.

آقای دبیر! به احترام و جایگاه کشتی برو...

جستار

حجت اله اکبرآبادی
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دروازه بان افسانه ای نامزد ریاست جمهوری شد
نشریه »bfmtv« پاراگوئه خبر داد خوزه لوئیس چیلاورت دروازه بان افسانه ای فوتبال تصمیم گرفته شانس خود را برای نامزدی ریاست 
جمهوری این کشور امتحان کند. اما طبق گزارش این رسانه چیلاورت به دلیل حزب سیاسی که برای خود انتخاب کرده نتوانسته 
محبوبیت زیادی در عالم سیاست کسب کرده و در نظرسنجی ها تنها دو درصد در انتخابات ریاست جمهوری شانس برنده شدن دارد.

شوک:لوکامودریچفینال
کوپادلریراازدستداد

  لــوکا مودریچ بــه دلیل مصدومیت عضله 
همســترینگ پای چپ به مدت دو هفته دور 
از میادیــن خواهد بود. این هافبک 37 ســاله 
فینال کوپا دل ری مقابل اوساســونا را قطعا از 
دســت می دهد و حضــورش در دور رفت نیمه 
نهایی لیگ قهرمانان اروپا مقابل منچسترسیتی 
بسیار بعید به نظر می رسد. او هم چنین در دیدار 
برابر آلمریا و رئال سوسیداد در لالیگا هم حضور 
نخواهد داشت. مصدومیت مودریچ قطعا ضربه 
ســختی به تیم آنچلوتی خواهد بــود چرا که 
رئال مادرید همین حــالا در خط دفاعی هم با 

مشکلات مصدومیت روبه رو است.

هوادارانمنچستر:هریکین
درتابستانمیبینیمت!

  قــرارداد هری کین با تاتنهام در ســال 
2024 به اتمام می رسد و او از فصل آینده 
وارد آخرین ســال قراردادش خواهد شد. 
اما در حالــی که منچســتریونایتد هنوز 
از تاتنهــام جلو بــود، صدای هــواداران 
منچســتری حاضر در تاتنهام هاتســپر 
اســتادیوم شــنیده می شــد که در میان 
حمایت از تیم شان، شعارهای ضد گلیزر و 
تمسخر اسپرز، پس از گذشت نیم ساعت 
از بازی شــعارهایی در اشاره به شایعات 
پیرامون علاقه باشگاه شان به هری کین 
می دادند. آن ها می گفتند:  هری کین، تو 

را در ژوئن خواهیم دید.

علاقهلیورپولبهجذبژان
کلرتودیبووکفرنتورام

  لیورپــول به جــذب دو بازیکن مهم نیس 
یعنی ژان کلر تودیبو، مدافع 23 ساله و کفرن 
تورام، هافبک 22 ســاله علاقه مند است. ژان 
کلر تودیبو از باشــگاه های متعددی پیشنهاد 
دارد و نیس امیدوار است بتواند از فروش این 
مدافع فرانسوی مبلغی حدود 40 میلیون یورو 
درآمدزایی کند. علاوه بر تودیبو، کفرن تورام نیز 
با عملکرد خوب توجهات را به خود جلب کرده 
و یکی از علاقه مندان به او لیورپول اســت. با 
ایــن حال نیس تمایلی به فروش این هافبک 
فرانسوی در تابســتان ندارد و اگر قصد فروش 
تورام را پیدا کند نیز به فروش او با مبلغی کمتر 

از 60 میلیون یورو رضایت نخواهد داد.

کیممینجائهدرپایانفصلبه
خدمتسربازیمیرود

  کیم مین جائه اهل کره جنوبی پس از سپری 
کردن یک فصل درخشان، به زودی باید به خدمت 
سربازی برود. طول خدمت سربازی در کره جنوبی 
21 ماه است اما ناپولی بابت رفتن کیم به خدمت 
نگران نیست. سون هیونگ مین، ستاره تاتنهام 
نیز چند ســال پیش ایــن دوره را گذراند و پس از 
21 روز بــه ترکیب تاتنهام برگشــت. اعضای تیم 
ملی فوتبال کره جنوبی پس از کســب مدال طلا 
در بازی های آسیایی 2018، با تخفیف مدت دوران 
ســربازی روبه رو شــدند و فقط دوران آموزشی را 
پشت سر می گذرانند. مدافع ناپولی نیز عضو آن 

تیم بود و پس از سه هفته به ایتالیا برمی گردد.

دکلانرایسهدفاول
آرسنالدرپنجرهتابستانی

  آرســنال پس از مطمئن شدن از بابت کسب 
سهمیه لیگ قهرمانان اروپا، قصد دارد اهداف جاه 
طلبانه تــری برای خود در پنجــره نقل و انتقالات 
تابســتانی پیش رو تعیین کنند و اکنون دکلان 
رایس در صدر لیســت توپچی ها قرار دارد. حضور 
آرسنال در لیگ قهرمانان فصل آینده باعث می شود 
که درآمدی 50 میلیون پوندی به دست بیاورند که با 
توجه به عملکرد و پیش روی شان در این رقابت ها، 
این رقم می تواند افزایش نیز پیدا کند. درآمدهای 
حاصــل از این رقابت ها برای ثبات مالی آرســنال 
بســیار اهمیت دارد و انتظار می رود این موضوع 

روی فعالیت شان در پنجره پیش رو تاثیر بگذارد.

هافبکمطرحکرواتبه
دنبالجداییازچلسی

  متئو کواچیچ یکی از گزینه های بایرن مونیخ 
برای پنجره نقل و انتقالات تابســتانی پیش رو 
است. سران بایرنی به دنبال تقویت خط میانی 
تیم خود هســتند و می خواهنــد بازیکنی به 
خدمت بگیرند که در دوئل ها قدرتمند بوده و در 
عین حال خلاق باشد. توماس توخل نیز با وجود 
جذب کنراد لایمر، از شرایط فعلی خط هافبک 
تیمش راضی نیســت. به خصوص اینکه هنوز 
آینده رایان خرافنبرخ با توجه به علاقه لیورپول، 
در هالــه ای از ابهام قــرار دارد. متئو کواچیچ در 
چلسی خوشحال نیســت، او می خواهد و این 

اجازه را هم دارد که این باشگاه را ترک کند.

الخاندروگارناچوتا2028با
منچستریونایتدتمدیدکرد

  الخاندرو گارناچو وینگر 18 ســاله آرژانتینی 
قراردادش را تا تابستان 2028 با شیاطین سرخ 
تمدید کرد. گارناچو که در فصل 23-2022 به تیم 
اصلی منچســتریونایتد اضافه شد، تا این جای 
فصل در 31 مسابقه موفق به ثبت 5 گل و 6 پاس 
گل شده است. گارناچو پس از تمدید قرارداد به 
وب سایت منچستریونایتد گفت: وقتی به این 
باشگاه فوق العاده پیوســتم، آرزو داشتم روزی 
بتوانم برای اولین بار در اولدترافورد بازی کنم، 
اولین گلــم را بزنم و بتوانم با این لوگوی روی 
پیراهنم به جام دســت پیدا کنم. از تجربه این 

لحظات عالی، مفتخر و هیجان زده هستم.

بازگشتمسیبهبارسلونابه
اینراحتیهانیست!

 باشگاه بارســلونا این روزها در حال رایزنی 
است تا لیونل مسی ابرســتاره آرژانتینی را به 
نیوکمپ برگرداند ولی تباس رئیس لالیگا که 
دشمنی خود را علیه بارسلونا پیش از این علنی 
کرده بود این بار شوک بزرگی به هواداران بارسا 
وارد کرد. تباس گفت: بازگشت مسی به بارسلونا 
امروز سخت و پیچیده است. باید ببنیم باشگاه 
بارسلونا چقدر در کارهای لازم پیشرفت می کند 
و چقدر به شروطی که ما گفتیم می تواند عمل 
کند. فاکتورهای دستمزدها باید پایین بیاید تا 
بارسلونا بتواند طبق قانون فیرپلی مالی قرارداد 

مسی را ثبت کند. 
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پرسپولیسویحییدر
سراشیبیقهرمانی

 منطقی نیســت تیمی بعــد از 8 بازی 
نبــردن و ناکامی در ثبت کلین شــیت، در 
ورزشــگاه مملو از جمعیت مدعی اصلی 
قهرمانــی به میدان برود و امتیاز بگیرد اما 
ملوان این کار مهــم را انجام داد. بنابراین 
به همین نســبت هم احتمال دارد یکی از 
رقبای بعدی پرسپولیس شگفتی ساز شود و 
باز هم معادلات را به هم بریزد. با این همه 
امــا، دلایلی وجود دارد که نشــان می دهد 
کار پرسپولیس برای قهرمان نشدن خیلی 
سخت است و در واقع این تیم اگر بخواهد 
هم، شــاید نتواند جام را از دســت بدهد! 
آنها اگر هر 3بازی پایانی خود را با پیروزی 
پشت سر بگذارند، قهرمان خواهند شد.

داوردربیتاپایانفصل
محروممیشود؟

   پیام حیــدری داور دیــدار دربی پس 
از برخورد توپ به دســت گولســیانی این 
صحنه را برخورد توپ به دست تلقی کرده 
و آن را خطا اعــلام نکرد. موضوعی که به 
بحث برانگیزتریــن چالــش دربــی صدم 
تبدیل شــد. دیدار برگشت دربی تیم های 
پرسپولیس و استقلال در نهایت با تک گل 
عیسی آل کثیر در دقیقه 51 با نتیجه یک بر 
صفر به پایان رسید. پس از پایان این دیدار 
اســتقلالی ها به شدت نسبت به قضاوت 
پیام حیدری معترض شــدند و حالا گفته 
می شود این داور از قضاوت در یک چهارم 
نهایی جام حذفی و احتمالا هفته بیست و 

هشتم لیگ برتر محروم خواهد شد.

باپیشنهادامیرسرنوشتتیم
ملیامیدتغییرمیکند

  دو مربــی برای هدایــت تیم امید در بازی 
های آسیایی مد نظر فدراسیون فوتبال و کمیته 
ملی المپیک هستند. مجتبی حسینی و مهدی 
تارتار که در حال حاضر هدایت تیم های پیکان 
و ذوب آهن را برعهده دارند. محمد ربیعی مربی 
تیم مس رفســنجان هم یکی از گزینه های 
فدراســیون فوتبال برای هدایت تیم امید بود 
که از پذیرش این سمت استعفاء داد. اما امیر 
قلعه نویی سرمربی تیم ملی پیشنهاد جالبی 
به فدراسیون فوتبال داده است. اینکه دستیار 
خارجی اش هدایت تیم امید را برعهده بگیرد تا 
بین کادر فنی تیم ملی و تیم امید هماهنگی 
هــای لازم وجود داشــته باشــد. نکته ای که 

فدراسیون فوتبال هم روی آن تاکید دارد.

جذابکاپیتان پیشنهاد
استقلالی ستاره به سیتی

 با اینکه دیلی میل مدام انتقاد می کند و 
نام اللهیار را در لیست خروجی هال سیتی 
قرار می دهد اما ستاره جوان ایرانی بی توجه 
بــه این اتفاقات به درخشــش خــود در 
چمپیونشــیپ ادامه می دهد. او که بعد 
از درخشــش با پیراهــن زوریا مورد توجه 
اندرلخت با مربیگری ونسان کمپانی قرار 
داشت، حالا هم این مربی جوان را خواهان 
خود می بیند. کمپانی فصل خیره کننده ای 
را همراه برنلی سپری کرد و موفق شد این 
تیم را به عنوان قهرمانی چمپیونشــیپ 
برساند و راهی لیگ برتر کند. کمپانی که از 
تاتنهام هم پیشنهاد مربیگری دریافت کرده 

علاقه مند به روش بازی 1-3-2-4 است.

قراردادستارهاستقلال
بهزودیتمدیدمیشود

 باشــگاه اســتقلال به تازگی بخشی از 
بدهی خود را به باشــگاه الشباب پراخت 
کرد و به زودی حجت کریمی راهی امارات 
می شود تا در نشست با مدیران این باشگاه 
جریمه در نظر گرفته شــده برای استقلال 
را حل کنــد. حجت کریمی در این ســفر 
درخواست تمدید حضور مهدی قایدی در 
تیم اســتقلال را مطرح خواهد کرد که به 
نظر با موافقت اماراتی ها همراه شــود، به 
این خاطر که فعلا ســرمربی تیم الشباب 
خواســتار بازگشت این ســتاره به ترکیب 
تیمش نشــده اســت. مهدی قایدی این 
فصل یکی از خوب های اســتقلال بود و 

نمایش خوبی در ترکیب تیم آبی داشت.

اختلافرقمعجیبقرارداد
عیسیالکثیرباپریرا

 قرارداد عیسی با پرسپولیس 5 میلیارد و 
پانصد میلیون تومان است که با آپشن های 
مختلف افزایش می یابد. بــا توجه به این 
آپشــن ها رقم او را حــدود 6 میلیارد تومان 
محاسبه می کنیم. عیسی برخلاف پریرا که 
ســه بازی فیکس بوده، فقط در دو مسابقه 
در ترکیب اصلی قرار داشته و در چهار بازی 
هم به عنوان بازیکن تعویضی راهی میدان 
شــده اســت. اما تفاوت فاحــش این دو 
بازیکن را باید در تاثیرگذاری شان در دو بازی 
سرنوشت ساز پرسپولیس ببینیم. قرارداد پریرا 
مبلغ یک میلیون و یک صد هزار دلار اســت 
کــه اگر با قیمت دلار فعلی حســاب کنیم 

تقریبا 60 میلیارد تومان می شود.

یامگاهمچناندوراز
استقلال،فصلتمامشد؟!

  بازیکنــان اســتقلال زیر نظــر کادرفنی 
تمرینات خود را در کمپ زنده یاد حجازی برگزار 
کردند. در این تمرین کوین یامگا حضور داشت 
و بعد از چند نرمش ســبک با دستور پزشک 
تیم یخ درمانی کرد و در گوشه زمین نظاره گر 
تمرینات دیگر بازیکنان بود. به همین دلیل 
وی اولین بازیکنی بود که جایی در لیست 18 
تیم برای سفر به شهرستان جم نداشت و غایب 
بزرگ آبی پوشان مقابل پارس جنوبی در بازی 
فردا است. گفتنی است هنوز در مورد بازگشت 
این ستاره فرانسوی به میدان ابهاماتی وجود 
دارد و اعضای کادر پزشکی استقلال درصدد 
هســتند تا او را برای چند بازی باقیمانده در 

لیگ برتر آماده ورود به میدان کنند.

معضلجدیداستقلال؛
آمانوفشکایتکرد!

 عزیزبک آمانوف پس از فســخ یک طرفه 
قراردادش با باشــگاه اســتقلال مدعی شد 
که نوتیس قبل از فســخ قــرارداد یک طرفه 
با اســتقلال را داده و این هشــدار را از طریق 
ایمیــل به باشــگاه ارســال کرده امــا گویا 
مسئولان باشــگاه عنوان کرده اند که چنین 
ایمیلی دریافــت نکرده اند. درنهایت طرفین 
از یکدیگر به کمیته انضباطی فیفا شکایت 
کردنــد و حــالا شــنیده می شــود بازیکن 
ازبکســتانی رقمی معادل حدود 400 تا 500 
هزار دلار را درخواســت کرده که استقلالی ها 
با نوشــتن لایحه ای قصد دارند تا با توجه به 
شرح ماوقع برای فیفا این رای را شکسته و 

تقصیر را بر گردن این بازیکن بیندازند.

مهاجم۳۳سالهپرسپولیس
درلیستجدیدتیمملی!

  یــک منبــع موثــق و نزدیک به 
فدراســیون فوتبال به ما خبر داد که 
درخشــش عیســی آل کثیر در دربی 
تهران، او را در لیست امیر قلعه نویی 
قرار داده اســت. ســرمربی تیم ملی 
نشان داده با دقت و وسواس خاصی 
لیگ برتر را دنبال می کند و درخشش 
اخیر عیســی آل کثیر توجــه او را به 
خود جلب کرده است. نباید فراموش 
کــرد عیســی آل کثیر در گذشــته و 
در لیــگ قهرمانــان آســیا نیز ثابت 
کرده اســت می تــوان روی او برای 
بازی های برون مرزی و بین المللی 

حساس نیز حساب باز کرد.

پرسپولیسدرآستانهجذب
بهترینبازیکنآسیا

  طبق آخرین اخبــار از قطر، در چند روز 
گذته بهترین بازیکن آسیا از پرسپولیس 
پیشنهاد دریافت کرده است. عبدالکریم 
حســن بهترین بازیکن فوتبال آســیا در 
ســال 2018 رسما مورد توجه پرسپولیس 
قــرار گرفته تا ضعف این تیم در پســت 
دفــاع چــپ را برطرف کند. ایــن مدافع 
اهل قطر احتمال فراوان به این پیشنهاد 
پاســخ مثبت مــی دهد. گویــا کارلوس 
کی روش ســرمربی تیم ملــی قطر هم 
بــه عبدالکریم حســن بابــت حضور در 
پرسپولیس چراغ ســبز نشان داده است 
تا این بازیکن شاگرد یحیی گل محمدی 

شود.


